
 
Valtuutettujen lukumäärästä päättäminen, valtuustokausi 2025 - 2029 
 
Kaupunginhallitus 28.10.2024 § 184  
  
 
 
Valmistelija Kaupunginjohtaja Vesa Rantala 7.10.2024: 

 
Kuntalain 16 §:n mukaan valtuusto päättää valtuutettujen lukumäärästä.  
 
Valtuutettuja valitaan pariton lukumäärä kunnan asukasmäärän perusteella 
seuraavasti: 
 
Asukasluku  Valtuutettuja vähintään 

 
enintään 5.000 13 
5.001–20.000 27 
20.001–50.000 43 
50.001–100.000 51 
100.001–250.000 59 
250.001–500.000 67 
yli 500.000  79 
 
Jollei valtuusto tee päätöstä valtuutettujen lukumäärästä, valtuutettuja 
valitaan laissa säädetty vähimmäismäärä, eli Kauhavalla 27. Valtuuston 
päätös vähimmäismäärää suuremmasta lukumäärästä tai aiemman 
päätöksen muuttamisesta on ilmoitettava oikeusministeriölle vaalivuotta 
edeltävän vuoden loppuun mennessä.  
 
HE 268/2014 vp:n yksityiskohtaisissa perusteluissa todetaan lisäksi, että  
valtuutettuja valittaisiin voimassa olevan lain mukaisesti aina pariton 
lukumäärä. Tällöin valtuuston kokoontuessa täysilukuisena äänet eivät 
äänestettäessä menisi tasan. 
 
Sääntely jättää harkintavaltaa valtuuston koon suhteen. Valtuuston koon 
pienentämistä voidaan perustella muun muassa valtuuston tosiasiallisen 
päätöksentekokyvyn parantamisella, luottamustointen houkuttelevuuden 
lisäämisellä sekä luottamustointen hoitamiseen tarvittavan 
asiantuntemuksen ja ajankäytön vaatimusten kasvulla. Se voisi edistää 
myös päätöksenteon vastuullisuutta.  
 
Valtuusto on päättänyt vuonna 2020 valtuutettujen lukumääräksi 43 
vaalikaudeksi 2021–2025. Mikäli lakisääteisestä määrästä halutaan 
poiketa, on valtuuston päätettävä asiasta. 
 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Vesa Rantala 
 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus tekee valtuustolle ehdotuksen valtuutettujen 

lukumääräksi valtuustokaudeksi 2025–2029. 
 
Asian käsittely Harri Ojanperä ehdotti, että kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle 

valtuutettujen lukumääräksi valtuustokaudelle 2025–2029 37 valtuutettua. 
 
 Jari Välikangas ehdotti, että kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle 

valtuutettujen lukumääräksi valtuustokaudelle 2025–2029 35 valtuutettua.  
 
 Aapo Kamppinen ja Sirpa Lammi kannattivat Harri Ojanperän ehdotusta. 



 
 Petri Hietamäki kannatti Jari Välikankaan ehdotusta. 
 
 Puheenjohtaja totesi, että on tehty kaksi kannatettua ehdotusta, joten on 

suoritettava äänestys. 
 
 Puheenjohtajan ehdotuksesta äänestys hyväksyttiin suoritettavaksi siten, 

että  
- Ojanperän ehdotusta kannattavat ilmoittavat äänestyksessä 

lukumäärän 37 
- Välikankaan ehdotusta kannattavat ilmoittavat äänestyksessä 

lukumäärän 35. 
 
 Suoritetussa äänestyksessä  

- Ojanperän ehdottama 37 valtuutettua sai kahdeksan (8) ääntä ja  
- Välikankaan ehdottama 35 valtuutettua kolme (3) ääntä.  

 
 37 valtuutetun / Ojanperän ehdotuksen puolesta äänestivät Teemu Hakala, 

Aapo Kamppinen, Jorma Kari, Emma Kivikangas, Sirpa Lammi, Harri 
Ojanperä, Tiina Roumio ja Marita Mattila. 

 
 35 valtuutetun / Välikankaan ehdotuksen puolesta äänestivät Petri 

Hietamäki, Susanna Saarimaa ja Jari Välikangas. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti kaupunginjohtajan ehdotuksen. 
 
 Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle valtuutettujen lukumääräksi 

valtuustokaudeksi 2025–2029 37 valtuutettua. 
 
Lisätietoja Kaupunginjohtaja Vesa Rantala, puh. 040 775 9075, 
 etunimi.sukunimi@kauhava.fi 
 

______________________________ 
 
 
Kaupunginvaltuusto 11.11.2024 § 61    
637/00.02.00/2024    
 
 

 
Asian käsittely Toni Uusimäki ehdotti Kokoomuksen valtuustoryhmän puolesta 

valtuutettujen lukumääräksi 35 valtuustokaudeksi 2025-2029.  
 
 Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana Toni Uusimäki 

Kokoomuksen valtuustoryhmän puolesta on tehnyt kaupunginhallituksen 
ehdotuksesta poikkeavan ehdotuksen, joten asiasta on äänestettävä. 

 
 Puheenjohtajan ehdotuksesta äänestys hyväksyttiin suoritettavaksi 

nimenhuutojärjestyksenä siten, että kaupunginhallituksen ehdotusta 
(valtuuston koko 37 valtuutettua) kannattavat äänestävät ”jaa” ja Toni 
Uusimäen / Kokoomuksen valtuustoryhmän ehdotusta (valtuuston koko 35 
valtuutettua) kannattavat äänestävät ”ei”.  

 
 Suoritetussa äänestyksessä annettiin 

- 33 ”jaa”-ääntä 
- 10 ”ei”-ääntä 

 
 Äänestysluettelo liitettiin pöytäkirjaan, liite numero 1. 
 



Päätös Valtuusto hyväksyi kaupunginhallituksen ehdotuksen.  
 
 Valtuutettujen lukumäärä valtuustokaudelle 2025-2029 on 37. 
 

______________________________ 
 


